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Om mensenhandel aan te pakken zijn andere acties nodig dan eenzijdig het verhogen van de 
minimumleeftijd voor prostituees. GroenLinks komt daarom met een actieplan dat aangevuld 
dient te worden door professionals. !
Minimumleeftijd 
Voor raamprostitutie kun je in Groningen terecht in de Nieuwstad en het A-kwartier. Voor 
honderdvijftig ramen is in dit gebied een vergunning afgegeven. Zestig procent van de ramen 
is op dit moment bezet en achter vijf daarvan werken vrouwen in de leeftijd van 18 tot 21 
jaar. Met het voorstel van het CDA en de ChristenUnie om de minimumleeftijd voor 
prostituees te verhogen naar 21, maak ik me zorgen over het lot van deze vrouwen. Wat gaat 
er met ze gebeuren? Verdwijnen ze in het illegale circuit, waar we met z’n allen nog minder 
grip op hebben? Worden ze verhandeld naar andere plekken in of buiten ons land? In plaats 
van ze strafbaar te stellen, zouden we ze moeten vragen wie ze zijn, hoe het met ze gaat en 
hoe ze daar terecht zijn gekomen. Om zo, wanneer zich misstanden voordoen of hebben 
voorgedaan, hen te kunnen helpen en ondersteunen. !
Preventie 
Wanneer er sprake is van uitbuiting, is de informatie ook nog ‘s essentieel om iets aan de 
bron van het probleem te kunnen doen.  Een mooi voorbeeld is de noordelijke samenwerking 
nadat werd geconstateerd dat een groot deel van de handelaren en slachtoffers van Oost-
Europese afkomst was. In Groningen en Friesland draaide enkele jaren geleden het project 
‘Proeftuin Mensenhandel Bulgaren’, waar een multidisciplinaire aanpak van vrouwenhandel 
vanuit Bulgarije werd ontwikkeld. Met de verkregen informatie kan nu worden voorkomen 
dat Bulgaarse meiden in de handen van handelaren vallen. !
Zorg 
Slachtoffers van mensenhandel verdienen onvoorwaardelijke opvang en ondersteuning, 
ongeacht of zij aangifte willen of durven te doen tegen de daders. In hoeverre krijgen 
slachtoffers specialistische hulp nadat zij in beeld zijn gebracht? Wat zijn de kansen voor hen 
afkomstig uit andere landen om daarnaar terug te keren? Wordt er ook vanuit onze regio 
samengewerkt met internationale organisaties? Daar waar dit voor problemen zorgt, vindt 
GroenLinks dat het college dit moet agenderen bij het Rijk. !
Een eigen bordeel 
Wanneer we de situatie van prostituees willen verbeteren, moet volgens GroenLinks de 
vrijheid, veiligheid, gezondheid en de arbeidsomstandigheden van prostituees expliciet 
worden opgenomen worden in de gemeentelijke vergunning. En moeten exploitanten direct 
verantwoordelijk worden gesteld voor misstanden die in hun bedrijf plaatsvinden, ook als die 
niet door henzelf worden gepleegd. Een bordeel dat door sekswerkers zelf wordt bestuurd, 
zoals Amsterdam afgelopen week mededeelde, zou ook tot de mogelijkheden moeten 
behoren. Het bordeel zou moeten gaan samenwerken met andere bonafide bordeelhouders in 
Groningen die al veel langer ervaring hebben met het aanpakken van problemen waar 



sekswerkers mee dealen. Zo kan de gemeente zich samen met de industrie richten op de rotte 
appels. !
Uitstappen 
GroenLinks wil dat de financiële afhankelijkheidspositie van vrouwen ook wordt verbeterd. 
Een deel van de vrouwen is bijvoorbeeld leningen aangegaan bij banken of anderen die ze 
naar Nederland hebben gehaald, waardoor ze moeten werken. Samen met Sociale Zaken en 
Werk zou de gemeente uitstapmogelijkheden moeten onderzoeken, die onderdeel moeten 
gaan uitmaken van regulier gemeentelijk prostitutiebeleid.   !
Tippelzone 
Honderd meter lang en met schuttingen afgeschermd van de openbare weg: sinds 1998 kent 
Groningen in het Zuid-oosten van de stad bij de Bornholmstraat de tippelzone. Hier werken 
zo’n tien á twintig vrouwen per avond, de meesten verslaafd aan harddrugs. Hoe veilig is de 
omgeving voor vrouwen die er werkzaam zijn? En wat is het perspectief dat vrouwen 
geboden wordt? GroenLinks wil dat de gevolgen in kaart worden gebracht wanneer de 
tippelzone wordt gelegaliseerd of wordt gesloten, met als doel de rechten van vrouwen te 
verbeteren. !
Samenwerking 
De intensievere werkwijze van de afgelopen jaren leidt ertoe dat we meer gevallen van 
mensenhandel onder ogen krijgen. Partijen die roepen dat dit een rechtstreeks gevolg is van 
het opheffen van het bordeelverbod, sluiten hun ogen voor de realiteit. Statistieken laten vaak 
het topje van de ijsberg zien. Volgens GroenLinks kan op het gebied van de regionale 
samenwerking nog een slag geslagen worden. Het maakt verschil wanneer je in Groningen, 
Drenthe of Friesland in beeld komt als slachtoffer van mensenhandel. In hoeverre kan ook op 
het gebied van (na)zorg in het noorden tot een regionale aanpak worden gekomen? Hoe zit 
het met de verantwoordelijkheden richting Asielzoekerscentra en bordelen aan de grens met 
Duitsland? En worden signalen van loverboy-praktijken vanuit het Ommeland goed genoeg 
opgepakt? Heeft het convenant dat in Groningen in 2012 is opgesteld en ondertekend door tal 
van partijen daarin wat opgeleverd? !
Stem 
Met het opheffen van het bordeelverbod in 2000 is getracht de positie van sekswerkers te 
verbeteren. Om uitbuiting en misbruik tegen te gaan. GroenLinks vind het van groot belang 
om de stem van sekswerkers te laten horen. Daarvoor moet een klankbordgroep voor 
prostituees in het leven worden geroepen, zodat zij eindelijk een stem krijgen in het 
prostitutiebeleid. Ook moet er een ombudsvrouw voor prostituees worden aangesteld, waar 
vrouwen terecht kunnen met klachten en misstanden kunnen melden. !
GroenLinks doet deze voorstellen bij de behandeling van het voorstel over de 
minimumleeftijd van prostituees van CDA en ChristenUnie. Een gemeenteraad die er op 
gebrand is misstanden tegen te gaan, kan er meteen mee aan de slag gaan.


